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§ 1
Val av justerare och dag för justering 
 
Vice ordförande Anders Göranson (S) och ledamot Filip Solsjö (M) 
utsågs att justera dagens protokoll den 3 september 2019.
Den utsända dagordningen godkändes.
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§ 2
Borttagen på grund av sekretess 
SÖD 2019/1211

Handlingar i ärendet
 188878 Ansökan om flytt till annan kommun enligt 2 kap 8 § 

socialtjänstlagen
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§ 3
Borttagen på grund av sekretess 
SÖD 2019/1195

Handlingar i ärendet
 188415 Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 

första stycket, punkt 1 föräldrablaken (FB)
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§ 4
Borttagen på grund av sekretess 
SÖD 2019/1196

Handlingar i ärendet
 188418 Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 

första stycket, punkt 1 föräldrabalken (FB)
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§ 5
Borttagen på grund av sekretess 
SÖD 2019/1197

Handlingar i ärendet
 188419 Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 

första stycket, punkt 1 föräldrabalken (FB)
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§ 6
Borttagen på grund av sekretess 
SÖD 2019/1198

Handlingar i ärendet
 188420 Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 

första stycket, punkt 1 föräldrabalken (FB)
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§ 7
Borttagen på grund av sekretess 
SÖD 2019/1199

Handlingar i ärendet
 188421 Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 

första stycket, punkt 1 föräldrabalken (FB)
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§ 8
Borttagen på grund av sekretess 
SÖD 2019/1200

Handlingar i ärendet
 188422 Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 

punkten föräldrabalken (FB)
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§ 9
Borttagen på grund av sekretess 
SÖD 2019/1204

Handlingar i ärendet
 188716 Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 

punkten föräldrabalken
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§ 10
Borttagen på grund av sekretess 
SÖD 2019/1205

Handlingar i ärendet
 188724 Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 

punkten föräldrabalken
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§ 11
Borttagen på grund av sekretess 
SÖD 2019/1206

Handlingar i ärendet
 188726 Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 

första stycket punkt 1 föräldrabalken (FB)
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§ 12
Borttagen på grund av sekretess 
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§ 13
Borttagen på grund av sekretess 
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§ 14
Månadsrapport juli 2019 
SÖD 2019/1077

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
månadsrapport för juli 2019.

Sammanfattning av ärendet 
Månadsrapport per juli med helårsprognos visar på en budget i 
balans före resultatöverföring och en budget i balans efter 
resultatöverföring.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förslaget.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1077-1 Tjänsteutlåtande Månadsrapport juli 2019
 SÖD 2019/1077-1.1 Bilaga 1 Ekonomiskt bistånd 2019
 SÖD 2019/1077-1.2 Bilaga 2 Uppföljning VOB
 SÖD 2019/1077-1.3 Bilaga 3 Inskrivning Förskola 2019
 SÖD 2019/1077-1.4 Bilaga 4 Sjukfrånvaro
 SÖD 2019/1077-1.5 Bilaga 5 Beviljade medel KS
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§ 15
Ny lokalförhyrning för förvaltningskontoret, Virkesvägen 
3 
SÖD 2019/1100

Beslut 
1. Nämnden godkänner förhyrning av förvaltningskontor på 

adress Virkesvägen 3, kvarteret Glasfabriken i Hammarby 
Sjöstad i enlighet med detta tjänsteutlåtande.

2. Nämnden hemställer att kommunstyrelsens ekonomiutskott 
godkänner förslaget gällande det nya förvaltningskontoret.

3. Stadsdelsdirektören får i uppdrag att teckna hyresavtal med 
fastighetsägaren KB Påsen 7 under förutsättning av 
godkännande från kommunstyrelsens ekonomiutskott.

Sammanfattning av ärendet 
Nuvarande hyresavtal med Balder AB avseende 
förvaltningskontoret inom fastigheten Göta Ark på 
Medborgarplatsen 25 upphör i september 2020 och har en inskriven 
option om möjlighet att förlänga hyrestiden till september 2022. 
Dessutom har fastighetsägaren informerat förvaltningen om att de 
planerar en omfattande om- och tillbyggnad av hela fastigheten som 
kan vara färdigställd om cirka fem till sex år. Med anledning av 
detta har förvaltningen under våren 2019 arbetat aktivt med att hitta 
den bästa långsiktiga lösningen för ett framtida förvaltningskontor.

Förvaltningen föreslår att förvaltningskontoret förläggs till 
Virkesvägen 3, Hammarby sjöstad. Detta då fastigheten uppfyller 
förvaltningens generella kravspecifikation.

Förslag till beslut
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Lars Rottem 
Krangnes (C) och Fredrik Elisson (MP) ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.
 
Anders Göransson m.fl. (S), Elis Wibacke m.fl. (V) lade ett eget 
förslag till beslut om att återremittera förslaget och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. Ulf Wester (SD) ställde sig 
bakom förslaget.

Beslutsgång
Ordförande föreslog att nämnden först beslutar om ärendet ska:

 avgöras idag
 återremitteras

Ordförande konstaderade att nämnden beslutat att ärendet avgörs 
idag och att nämnden därmed beslutat enligt förvaltningens förslag.
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Särskilt uttalande
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Lars Rottem 
Krangnes (C) och Fredrik Elisson (MP) lämnade ett särskilt 
uttlande. Frida Bondesson (KD) ställde sig med sitt ersättaryttrande 
bakom uttalandet.

Ny lokalförhyrning för förvaltningskontoret, Virkesvägen 3

Det viktigaste för oss som politiker är att förvaltningskontoret har 
bra och ändamålsenliga lokaler för våra medarbetare och för de 
medborgare som besöker kontoret. Det är också viktigt att hyran är 
rimlig, detta eftersom vi vill lägga så mycket pengar som möjligt på 
våra verksamheter såsom förskolan, äldreomsorgen och 
socialtjänsten. 
 
I första hand om det hade varit möjligt så hade vi helst sett att 
förvaltningskontoret även fortsättningsvis skulle vara på 
Medborgarplatsen. Detta är en av de allra mest centrala platserna på 
Södermalm. Vi ser dock inte detta som något alternativ idag 
eftersom det inte finns tillgängliga lokaler och de lokaler som finns 
att hyra har en alldeles för hög hyra.  
 
Förvaltningen har gjort ett omfattande arbete för att kartlägga vilka 
möjliga lokaler som det finns att hyra inom 
stadsdelsnämndensområde och har identifierat två möjliga lokaler, 
båda i Hammarby Sjöstad. 
 
Vi ser också fördelar med det föreslagna förslaget utöver att det är 
en rimlig hyra. Att få ett eget hus som kan utformas efter 
förvaltningens behov tror vi är en styrka och något som kan bli 
mycket bra. 
 
Vi avser också att undersöka om nämndmötena som ju är öppna för 
alla som vill komma kan flytta runt på olika platser i stadsdelen tex 
skolor, äldreboenden eller andra lokaler. De skulle kunna 
kombineras med särskilda teman ibland. Vi tror det vore en mycket 
bra nyordning och ser gärna att förvaltningen börjar planera för en 
sådan. Vi kommer att återkomma till denna fråga framöver. 
 

Reservation/särskilt uttalande
Anders Göransson m.fl. (S) och Elis Eibacke m.fl. (V) lämnade ett 
särskilt uttalande.
 
Att återremittera förslaget för att ytterligare utreda konsekvenserna 
utifrån hur det påverkar den lokala demokratin och delaktigheten i 
stadsdelsområdet den lokala demokratin och hur det påverkar 
kvaliteten och effektiviteten i verksamheten. 
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Varför har vi stadsdelsnämnder? 

I reglerna för stadsdelsnämnderna framgår att stadsdelsnämnderna 

ska 

 stärka den lokala demokratin och delaktigheten i respektive 
stadsdelsområde 

 öka kvaliteten i den kommunala verksamheten 
 effektivisera den kommunala verksamheten

 
Det är uppenbart att det går att argumentera för att en lägre hyra 
innebär en effektivisering av den kommunala verksamheten (även 
om dubbel hyra under minst ett år tar bort en stor del av den 
ekonomiska effekten). Samtidigt är det viktigt att vi inte reducerar 
frågan om en flytt till att bara handla om hyreskostnaden.  
 
Området kring Medborgarplatsen är Södermalms stadsdelsområdes 
geografiska, sociala och kulturella centrum. Det är Södermalms 
hjärta. Och om målet är att stärka den lokala demokratin och 
delaktigheten bör också nämnd och förvaltning finnas 
någorlunda centralt på Södermalm och tydligt synliggöras för 
medborgarna. Stadsdelsnämnden och dess verksamhet är ju navet i 
den lokala demokratin. 
 
Men det finns också effektivitets- och kvalitetsargument för en 
central placering: Det ger kortast möjliga restid. Det gäller både för 
medborgare och anställda. Till och från jobbet men också interna 
arbetsresor. Vi blir en attraktiv arbetsgivare på en regional 
arbetsmarknad (en flytt till Hammarby Sjöstad skulle bl.a. öka 
restiden med 30–40 min dagligen för dem som åker pendeltåg). 
Dessutom bidrar en central placering till att öka anonymiteten för 
dem som besöker, vilket kan vara viktigt för många.   
 
Det här är några argument som dels visar behovet att utreda 
konsekvenserna av en ev. flytt. Dels pekar på att det är viktigt att 
leta efter andra lokaler, och då särskilt 
någorlunda centralt på Södermalm, om det visar sig uteslutet att 
stanna kvar i befintliga lokaler.  
 
Detta för att det beslut vi sedan fattar ska bli det bästa möjliga.

Särskilt uttalande
Ulf Wester lämnade ett särskilt uttalande.
 
Angående nya lokaler till förvaltningen
 
Sverigedemokraterna anser att det är av vikt att förvaltningens 
lokaler ligger centralt och lättillgängligt på Södermalm. Lokalerna 
ska vara lätta att nå för besökare och personal, särskilt de som reser 
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kollektivt. Medborgarplatsen, platsen mitt i byn, får väl anses som 
idealiskt i sammanhanget.
 
Vi förstår att det kan vara svårt att hitta lokaler av den storlek och 
med den utformning förvaltningen behöver i just det här området, 
inte minst på grund av hyresnivåerna. Likväl bör vi inte ge upp att 
hitta lokaler centralt på Södermalm. Hyresnivån bör betraktas som 
en faktor att vägas mot annat som service, lättillgänglighet, etc. En 
annan viktig faktor som också ska vägas in vid en eventuell återflytt 
är att vi säkerligen kan vara delaktiga för att styra ombyggnaden så 
att lokalerna tillgodoser våra behov på ett ändamålsenligt sätt.
 
 
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1100-1 Tjänsteutlåtande Ny lokalförhyrning för 

förvaltningskontoret, Virkesvägen 3 
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§ 16
Verksamhetsövergångar inom äldreomsorgen 
Svar på skrivelse från Anders Göransson med flera (S)
SÖD 2019/719

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden gav den 25 april 2019 stadsdelsförvaltningen i 
uppdrag att bereda en skrivelse från Anders Göransson med flera 
(S). Skrivelsens författare önskar få svar på ett antal frågor gällande 
verksamhetsövergångar inom äldreomsorgen. 
Stadsdelsförvaltningen och entreprenörerna arbetar på liknande sätt 
för att göra en verksamhetsövergång så bra som möjligt för de 
boende och deras anhöriga. En verksamhetsövergång startar alltid 
med informationsmöten till boende, anhöriga och personal en tid 
innan övergången. När en verksamhet övergår från en entreprenör 
till en annan är förvaltningens roll i huvudsak att övervaka att 
samarbetet fungerar. Förvaltningen har bland annat ett antal så 
kallade trepartsmöten, med övertagande och mottagande 
entreprenör, för avstämning av hur förberedelserna av arbetet med 
verksamhetsövergången fortskrider. Förvaltningen har en tid efter 
att verksamhetsövergången skett ett utvärderingsmöte för att 
säkerställa att allt fungerat som planerat.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förslaget.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/719-3 Tjänsteutlåtande över Skrivelse om 

verksamhetsövergångar inom äldreomsorgen
 SÖD 2019/719-1 SÖD 2019-719 Skrivelse om 

verksamhetsövergångar inom äldreomsorgen
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§ 17
Fler beachvolleybanor i Tanto 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/575

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.
2. Stadsdelsnämnden överlämnar önskemål till 

exploateringsnämnden att utreda möjligheterna att anlägga 
en beachvolleybollplan i Tengdahlsparken, eller i 
närområdet, i samband med kommande 
grönkompensationsåtgärder från bygget av kvarteret 
Persikan.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
anlägga ytterligare en eller fler beachvolleyplaner i Tantolunden 
bredvid den befintliga. Beachvolley är en jämställd idrott som 
lockar gammal som ung där alla kan spela på sin nivå, menar 
förslagsställaren.

Inom stadsdelsområdet finns idag en beachvolleyplan, den nämnda 
planen vid Tantolunden i Drakenbergsparken. Drakenbergsparken 
är en välbesökt park som används för flera olika aktiviteter och de 
ytor de tar i anspråk gör att förvaltningen inte kan se att det finns 
någon outnyttjad plats att anlägga ytterligare en 
beachvolleybollplan på.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förslaget.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/575-5 Tjänsteutlåtande Fler beachvolley i Tanto
 SÖD 2019/575-5.1 SÖD 2019,575 Bilaga 1 

Medborgarförslag, maskad
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§ 18
Plats för skateboard på Långholmens södra sida 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/577

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
anlägga en skateboardanläggning under Västerbron på 
Långholmens södra sida.
 
I medborgarförslaget beskrivs området, under Västerbron på 
Långholmens södra sida, som en dyster grus- och stenyta. Under 
kvällstid uppges området även upplevas som mörkt och 
ogästvänligt. Med anledning av detta föreslås att en mindre upplyst 
betongyta för skateboard, inlines och sparkcykel, i skydd för regn, 
anläggs under Västerbron. Platsen skulle enligt förslagsställaren 
därmed kunna nyttjas på ett sätt som kommer stadsdelens boende 
till del samtidigt som området får ett lyft som dessutom bidrar till en 
tryggare parkmiljö.

Förslag till beslut
Christoffer Järkeborn m.fl.  (M), Anne-Lie Elfven (L), Lars Rottem 
Krangnes (C), Fredrik Elisson (MP) och Ulf Wester (SD) ställde sig 
bakom förvaltningens förslag.
 
Anders Göransson m.fl. (S) lade ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. Elis Eibacke m.fl. 
(V) ställde sig bakom förslaget.
 

Beslutsgång
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
beslutat enligt förvaltningens förslag.

Reservation
Anders Göransson m.fl. (S) och Elis Wibacke m.fl. (V) reserverade 
sig mot beslutet till förmån för eget förslag.
 
Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
 
Att återkomma med förslag på hur ytan kan utvecklas i samband 
med att vi beslutar om den nya parkplanen. 

Sida 22 (52)



Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 9/2019

2019-08-29

 
Det är över fem år sedan nämnden beslutade om att anlägga en 
parkouranläggning på den plats som avses i medborgarförslaget. 
Med tanke på den långa tiden som gått sedan dess och det faktum 
att vi på nästa nämnd ska fatta beslut om en ny parkplan tycker vi 
att det vore klokare att avvakta. Det skulle ge oss både ett bättre 
översikt och ett bättre underlag för att kunna fatta ett klokt beslut. 
 
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/577-5 Tjänsteutlåtande Plats för skateboard på 

Långholmens södra sida
 SÖD 2019/577-5.1 SÖD 2019,577 Bilaga 1 

Medborgarförslag, maskad
 SÖD 2019/577-5.2 SÖD 2019,577 Bilaga 2 

Stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande, Plats för kultur och, 
eller fritidsaktivitet under Västerbron. Uppd. från SDN, samt 
beslut
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§ 19
Skapa fler parker på Södermalm 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/579

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.
2. Stadsdelsnämnden överlämnar den del av 

medborgarförslaget som omfattar skolgårdar till SISAB för 
vidare hantering.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
skapa fler parker på Södermalm.

I medborgarförslaget beskrivs att Södermalm förtätas och att allt 
fler använder befintliga park- och grönområden. Enligt 
förslagsställaren är detta bekymmersamt då det innebär att det 
börjar bli trångt i parkerna. För att lösa bristen på grön- och 
motionsytor föreslås att stadsdelsområdets skolgårdar ska användas. 
Vidare föreslås att elgrillar placeras ut i alla parker och att 
användarna via sina telefoner skulle kunna betala för att använda 
dem.

Stadsdelsförvaltningen anser att den del av medborgarförslaget som 
innebär att skolgårdarna utvecklas, med syftet att utöka grön- och 
motionsytorna inom stadsdelsområdet, är ett intressant förslag. 
Eftersom skolgårdarna, vilket också förslagsställaren beskriver i 
förslaget, tillhör SISAB, föreslår förvaltningen att 
stadsdelsnämnden överlämnar denna del av medborgarförslaget till 
SISAB för vidare hantering.

Den del av medborgarförslaget som innebär att elgrillar placeras ut i 
parkerna är enligt förvaltningen i grunden ett positivt och intressant 
förslag som eventuellt kan prövas i samband med ett kommande 
större parkupprustningsprojekt. Om elgrillar placeras ut i 
stadsdelsområdets parker rekommenderar förvaltningen att dessa får 
användas utan avgift.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förslaget.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/579-5 Tjänsteutlåtande Skapa fler parker på 

Södermalm
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 188757 SÖD 2019,579 Bilaga Medborgarförslag, maskad
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§ 20
Namnge parken i kvarteret Skjutsgossen efter Elise 
Ottesen Jensen 
SÖD 2019/599

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.
2. Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till 

namnberedningen för vidare hantering.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
namnge parken i kvarteret Skjutsgossen efter Elise Ottesen Jensen. 
Parken saknar i dagsläget ett namn.

I medborgarförslaget beskrivs att Elise Ottesen Jensen ”Ottar” 
under flera årtionden verkade som föreläsare och sexualupplysare i 
hela landet. Vidare anges att hon var känd för sitt stora engagemang 
för kvinnor och barn och att hon dessutom spelat en mycket viktig 
roll för den svenska välfärdsstatens utveckling mot öppenhet och 
acceptans av sexualiteten.

Med anledning av ovanstående föreslår förslagsställaren att 
Södermalms stadsdelsnämnd föreslår stadens namnberedning att 
parken i kvarteret Skjutsgossen namnges efter Elise Ottesen Jensen. 
Enligt förslagsställaren har Elise Ottesen Jensen anknytning till 
platsen då hon undervisade och hjälpte kvinnor på Södra BB som 
tidigare låg mittemot kvarteret Skjutsgossen.

Då den övervägande delen av gatorna i det aktuella området bär 
namn efter män anser förvaltningen att staden, vid namngivning av 
platser efter personer, bör överväga namn efter betydelsefulla 
kvinnor. Eftersom uppdraget att namnge gator, parker och andra 
allmänna platser ligger hos namnberedningen, som är ett utskott till 
stadsbyggnadsnämnden, föreslår förvaltningen att nämnden 
överlämnar medborgarförslaget till namnberedningen för vidare 
hantering.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förslaget.

Särskilt uttalande
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Lars Rottem 
Krangnes (C) och Fredrik Elisson (MP) lämnade ett särskilt 
uttlande. Anders Göransson m.fl. (S), Elis Wibacke m.fl. (V) och 
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Ulf Wester (SD) ställde sig bakom uttalandet. Frida Bondesson 
(KD) ställde sig med sitt ersättaryttrande bakom uttalandet.
 
Vi instämmer i den goda idén att ge namn åt platsen efter Elise 
Ottesen Jensen. 

Det finns all anledning att påminnas om hennes pionjärgärning och 
det hon har betytt för kvinnor, barn och män i hela Sverige, och 
påtagligt här på Södermalm. 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/599-5 Tjänsteutlåtande Namnge park i kvarteret 

Skjutsgossen efter Elise Ottesen Jensen
 SÖD 2019/599-5.1 SÖD 2019,599 Bilaga Medborgarförslag, 

maskad
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§ 21
Häck/staket vid Skånegläntan mot Hallandsgatan 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/589

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsförvaltning har fått ett medborgarförslag om 
att anlägga en häck eller ett staket längs med Hallandsgatan vid 
Rosenlundsparken/Skånegläntan. Stadsdelsnämnden beslutade vid 
nämndsammanträdet den 23 maj 2019 att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda medborgarförslaget.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förslaget.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/589-5 Tjänsteutlåtande Häck/staket vid 

Skånegläntan mot Hallandsgatan
 SÖD 2019/589-5.1 SÖD 2019, 589 bilaga medborgarförslag 

maskad
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§ 22
Häck vid Skånegläntan samt insektshotell /bikupor i 
parkerna 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/587

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsförvaltning har fått ett medborgarförslag om 
att utreda vart på Södermalm insektshotell och/eller bikupor kan 
placeras samt önskemål om att plantera en häck längs med 
Hallandsgatan vid Skånegläntan. Stadsdelsnämnden beslutade vid 
nämndsammanträdet den 23 maj 2019 att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda medborgarförslaget.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förslaget.
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§ 23
Inkomna medborgarförslag 22 maj - 5 augusti 2019 
SÖD 2019/986

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till beslut.
 
1. Medborgarförslag om utegym i Vitabergsparken och att knyta 
ihop gångvägen vid Henriksdals Brygga med gångbron utmed 
klippan mot Danviksbro.
SÖD 2019/868
 
Belsut: Förvaltningen får i uppdrag att bereda ärendet.
 
2. Medborgarförslag om grön korridor på Tideliusgatan.
SÖD 2019/897
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till Trafiknämnden.
 
3. Medborgarförslag om alkoholförbud i Tullhagen.
SÖD 2019/908
 
Beslut: Förvaltningen får i uppdrag att bereda ärendet.
 
4. Medborgarförslag om att göra om fotbollsplanen vid korsningen 
Bergsundsgatan/Högalidsgatan till basketplan.
SÖD 2019/911
 
Beslut: Förvaltningen får i uppdrag att bereda ärendet.
 
5. Medborgarförslag om utlys klimatnödläge.
SÖD 2019/921
 
Beslut: Förvaltningen får i uppdrag att bereda ärendet.
 
6. Medborgarförslag om skateramp i Tanto.
SÖD 2019/930
 
Beslut: Förvaltningen får i uppdrag att bereda ärendet.
 
7. Medborgarförslag för ett mer sprudlande Riddarholmen.
SÖD 2019/931
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till Statens fastighetsverk.
 
8. Medborgarförslag om klotter på uteserveringar.
SÖD 2019/932
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Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till Trafiknämnden.
 
9. Medborgarförslag om tillvaratagande av matavfall från hushåll.
SÖD 2019/933
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till Stockholm vatten och 
avfall AB
 
10. Medborgarförslag om dansbana på Långholmen samt 
restaurering av strandkant vid Reimersholmsbron.
SÖD 2019/936
 
Beslut: Förvaltningen får i uppdrag att bereda ärendet.
 
11. Medborgarförslag om skyltning vid gång/cykelstråket vid 
Årstaviken.
SÖD 2019/937
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till Trafiknämnden.
 
12. Medborgarförslag om att sommargågator på Södermalm ska tas 
bort.
SÖD 2019/946
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till Trafiknämnden.
 
13. Medborgarförslag om byggande av trappa, dricksfontäner och 
fler papperskorgar i Hammarby Sjöstad.
SÖD 2019/957
 
Beslut: Förvaltningen får i uppdrag att bereda ärendet.
 
14. Medborgarförslag om att möjliggöra gångtrafik över Hammarby 
sluss.
SÖD 2019/966
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till Trafiknämnden.
 
15. Medborgarförslag om att göra hela Vitabergsparken till en 
gågata.
SÖD 2019/980
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till Trafiknämnden.
 
16. Medborgarförslag om att döpa om Skinnarviksparken till Rikard 
Wolffs park.
SÖD 2019/982
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Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till 
Stadsbyggnadsnämndens namnberedning.
 
17. Medborgarförslag om hållbar sopsortering i Södermalms parker.
SÖD 2019/1013
 
Beslut: Förvaltningen får i uppdrag att bereda ärendet.
 
18. Medborgarförslag om discogolfbana vid Hammarbybacken i 
Hammarby Sjöstad.
SÖD 2019/1027
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd.
 
19. Medborgarförslag om hundrastgård för små hundar.
SÖD 2019/1048
 
Beslut: Förvaltningen får i uppdrag att bereda ärendet.
 
20. Medborgarförslag om ökad trivsel och säkerhet längs 
Årstavikens gång- och cykelväg.
SÖD 2019/1050
 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till Trafiknämnden.
 
21. Medborgarförslag om att skapa en frizon i en del av Tanto till 
förmån för barn, barnfamiljer och bin.
SÖD 2019/1108
 
Beslut: Förvaltningen får i uppdrag att bereda ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden. 
Nämnden beslutar vid sammanträdet om förslaget ska beredas av 
förvaltningen eller hanteras på annat sätt.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förslaget.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/986-1 Tjänsteutlåtande Inkomna 

medborgarförslag 22 maj - 5 augusti 2019
 SÖD 2019/986-1.1 1 Medborgarförslag om utegym i 

Vitabergsparken och att knyta ihop gångvägen vid 
Henriksdals Brygga med gångbron utmed klippan mot 
Danviksbro
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 SÖD 2019/986-1.2 2 Medborgarförslag om om grön korridor 
på Tideliusgatan

 SÖD 2019/986-1.3 3 Medborgarförslag om alkoholförbud i 
Tullhagen

 SÖD 2019/986-1.4 8 Medborgarförslag om klotter på 
uteserveringar

 SÖD 2019/986-1.5 4 Medborgarförslag om att göra om 
fotbollsplanen vid korsningen Bergsundsgatan 
Högalidsgatan till basketplan

 SÖD 2019/986-1.6 5 Medborgarförslag om utlys 
klimatnödläge

 SÖD 2019/986-1.7 6 Medborgarförslag om skateramp i 
Tanto

 SÖD 2019/986-1.8 7 Medborgarförslag för ett mer 
sprudlande Riddarholmen

 SÖD 2019/986-1.9 9 Medborgarförslag om tillvaratagande 
av matavfall från hushåll

 SÖD 2019/986-1.10 10 Medborgarförslag om dansbana på 
Långholmen samt restaurering av strandkant vid 
Reimersholmsbron

 SÖD 2019/986-1.11 11 Medborgarförslag om skyltning vid 
gång cykelstråket vid Årstaviken

 SÖD 2019/986-1.12 12 Medborgarförslag om att 
sommargågator på Södermalm ska bort

 SÖD 2019/986-1.13 13 Medborgarförslag om byggande av 
trappa, dricksfontäner och fler papperskorgar i Hammarby 
sjöstad

 SÖD 2019/986-1.14 14 Medborgarförslag om att möjliggöra 
gångtrafik över Hammarby sluss

 SÖD 2019/986-1.15 15 Medborgarförslag om att göra hela 
Vitabergsparken till gågata

 SÖD 2019/986-1.16 16 Medborgarförslag om att döpa om 
Skinnarviksparken till Rikard Wolffs park

 SÖD 2019/986-1.17 17 Medborgarförslag om hållbar 
sopsortering i Södermalms parker

 SÖD 2019/986-1.18 18 Medborgarförslag om discogolfbana 
vid Hammarbybacken i Hammarby Sjöstad

 SÖD 2019/986-1.19 19 Medborgarförslag om hundrastgård 
för små hundar

 SÖD 2019/986-1.20 20 Medborgarförslag om ökad trivsel 
och säkerhet längs Årstavikens gång och cykelväg

 SÖD 2019/986-1.21 21 Medborgarförslag om att skapa en 
frizon i en del av Tanto till förmån för barn, barnfamiljewr 
och bin
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§ 24
Fördelning av kostnadsansvar för hjälpmedel mellan 
Region Stockholm och kommunerna i Stockholms län 
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2019/765
SÖD 2019/953

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått förslag 
till en ny överenskommelse om samverkan mellan kommunerna i 
länet och Region Stockholm gällande hjälpmedel och 
förbrukningsartiklar i särskilda boendeformer. Förvaltningen ställer 
sig positiv till att staden antar Hjälpmedelsöverenskommelsen om 
fördelning av kostnadsansvar för hjälpmedel mellan region 
Stockholm och kommunerna i Stockholms län. Förvaltningen ställer 
sig också positiv till att anta den reviderade överenskommelsen 
Sammanhållen överenskommelse om vård och omsorg för äldre.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förslaget.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/953-2 Tjänsteutlåtande Fördelning av 

kostnadsansvar för hjälpmedel mellan Region Stockholm 
och kommunerna i Stockholms län

 SÖD 2019/953-1.1 Fördelning av kostnadsansvar för 
hjälpmedel mellan Region Stockholm och kommunerna i 
Stockholms län
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§ 25
Betänkandet SOU 2019:35 Demokrativillkor för bidrag till 
civilsamhället 
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2019/1146
SÖD 2019/1124

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Demokrativillkorsutredningen lämnar förslag till ett förtydligat och 
enhetligt demokrativillkor för den statliga bidragsgivningen till 
civilsamhällets organisationer. Utredningen har också tagit fram en 
vägledning som ska stödja handläggare på statliga och kommunala 
förvaltningsmyndigheter i tillämpningen av demokrativillkoret.

Det huvudsakliga uppdraget har varit att se över demokrativillkoren 
i statsbidragsförordningarna i syfte att säkerställa att bidragen 
fördelas till verksamheter som är förenliga med samhällets 
grundläggande värderingar.

Förvaltningen är positiv till de framtagna demokrativillkoren och att 
de ger vägledning i vad som ska granskas och kontrolleras vid den 
statliga bidragsgivningen. Förvaltningen anser att de framtagna 
demokrativillkoren i utredningen även kan användas för den 
kommunala bidragsgivningen.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förslaget.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1124-2 Tjänsteutlåtande SOU 2019:35 

Demokrativillkor för bidrag till civilsamhället
 SÖD 2019/1124-1.2 Demokrativillkor för bidrag till 

civilsamhället
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§ 26
Motion om att öka takten för tryggare anställningar 
Svar på remiss från kommunstyrelsen Dnr KS 2019/574
SÖD 2019/715

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått en 
motion från Karin Wanngård (S) om att öka takten för tryggare 
anställningar.

Förvaltningen anser att jämställdhet och att trygga 
kompetensförsörjningen för framtidens välfärd är viktigt. En del
i det är goda arbetsvillkor och arbete med trygga anställningar 
genom att minska allmänna visstidsanställningar och minimera 
ofrivillig deltid.

Förvaltningen är positiv till att årligen redovisa användningen av 
otrygga anställningar och arbetet för att minska desamma. 
Förvaltningen har under längre tid månadsvis följt andelen 
visstidsanställda och timanställda. De vidtagna åtgärderna har 
resulterat i att allt färre medarbetare har en ofrivillig 
deltidsanställning.

Förslag till beslut
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Lars Rottem 
Krangnes (C), Fredrik Elisson (MP) och Ulf Wester (SD) ställde sig 
bakom förvaltningens förslag.
 
Anders Göransson m.fl. (S) lade ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. Elis Wibacke m.fl. 
(V) ställde sig bakom förslaget.
 

Beslutsgång
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
beslutat enligt förvaltningens förslag.

Reservation
Anders Göransson m.fl. (S) och Elis Wibacke m.fl. (V) reserverade 
sig mot beslutet till förmån för eget förslag.
Att nämnden tillstyrker motionen om att öka takten för tryggare 
anställningar, samt att därutöver anföra
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Schyssta villkor är en fråga om anständighet men det är också en 
avgörande förutsättning för att vi ska kunna bidra en verksamhet 
med hög kvalitet. Utveckling av välfärden går via bra villkor för 
dem som jobbar inom området.  Det är ett skäl till att jämlika och 
progressiva länder alltid varit mer framgångsrika än mer ojämlika 
samhällen. 
 
Dessutom står vi inför stora utmaningar med 
kompetensförsörjningen och behöver öka vår attraktionskraft som 
arbetsgivare. En framgångsfaktor i arbetet med att attrahera 
personal är att kunna erbjuda bra arbetsvillkor vilket vi i den 
tidigare majoriteten påbörjade, bland annat när alla stadens 
hemtjänstutförare sades upp och förfrågningsunderlaget för 
hemtjänsten arbetades om.
 
Bra arbetsvillkor och fasta anställningar är nyckelfaktorer till att 
kunna ha en hög personalkontinuitet i verksamheterna, något de 
äldre behöver för att känna sig trygga.
 
På Södermalm drev vi rätten till heltid under innevarande period. Vi 
initierade ökad grundbemanning inom förskolan och vi har sedan 
länge drivit att schyssta villkor ska ingå som en självklar del i 
samband med upphandlingar. På det sista området verkar det som 
att den nuvarande majoriteten till sist accepterat den linje, vilket är 
mycket glädjande.  

Det är tråkigt att se att den nya majoriteten inte har några större 
ambitioner att fortsätta utveckla arbetet med att öka attraktiviteten 
som arbetsgivare genom att kunna erbjuda tryggare anställningar. 
Med den bristen på arbetskraft vi står inför är det framåtsyftande 
och klokt att se över konverteringsreglerna för timavlönade. 
 
Som förvaltningen skriver så finns det anställda i staden som trivs 
med att vara timanställda. Givetvis finns det ett behov av 
timanställda men ofta är de timanställda, de som själv vill vara det, 
studerande som vill dryga ut sin inkomst. 
 
Men det finns också väldigt många som vill ha en fast anställning, 
som kanske har arbetat länge på en timställning samtidigt som de 
har varit schemalagda i verksamheten. En fast anställning är viktigt 
inte minst för utrikes födda som söker en fastare fot på 
arbetsmarknaden. I de fall den anställde inte önskar en fast 
anställning går den att avstå, så ändrade konverteringsregler drabbar 
inte dessa anställda.
 
Att det finns personer som fortsatt vill vara timanställda är således 
varken ett problem eller en tillräckligt god anledning att inte vilja 
göra det tryggare för dem som önskar en fast anställning i staden.
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Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/715-3 Tjänsteutlåtande Motion om att öka takten 

för tryggare anställningar
 SÖD 2019/715-1 Följebrev Motion om att öka takten för 

tryggare anställningar, KS 2019/574 (1/3)
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§ 27
På väg - mot stärkt kvalitet och likvärdighet inom 
Komvux för elever med svenska som andraspråk 
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2019/1135
SÖD 2019/1054

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Detta delbetänkande visar hur utbildning kan erbjudas för 
nyanlända som omfattas av så kallad utbildningsplikt.

Utbildningsplikt infördes år 2018 för nyanlända som är inskrivna i 
Arbetsförmedlingens etablering och gäller dem med kort utbildning 
och som står långt från arbetsmarknaden.

Utredningen har även i uppdrag att utreda behovet av förändringar 
när det gäller kommunal vuxenutbildning sfi. Syftet är att analysera 
förutsättningarna för att sfi-elever ska kunna erbjudas en utbildning 
av god kvalitet som motsvarar elevernas behov samt att förbättra 
genomströmningen inom sfi och underlätta övergången till och 
kombinationer med andra vuxenutbildningar.

Förvaltningen är positiv till betänkandet och delar uppfattningen att 
en sammanhållen utbildning på heltid skapar goda förutsättningar 
för de nyanländas etablering i samhället och i arbetslivet.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förslaget.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1054-2 Tjänsteutlåtande Delbetänkande På väg - 

mot stärkt kvalitet och likvärdighet inom Komvux för elever 
med svenska som andraspråk

 SÖD 2019/1054-1.2 Delbetänkande -KLIVA På väg - mot 
stärkt kvalitet och likvärdighet inom Komvux för elever med 
svenska som andraspråk
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§ 28
Motion om att inrätta en haverikommission om mäns våld 
mot kvinnor 
Remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2019/655
SÖD 2019/813

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.
2. Beslutet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått en 
motion om att införa en haverikommission gällande mäns våld mot 
kvinnor.

Förvaltningen anser att frågan som motionen behandlar är 
angelägen och delar skribentens synpunkt om att personer som 
utsätts för våld i nära relationer ska få det stöd från samhället som 
de har rätt till.

Staden har flera verksamheter som tar emot och ger stöd både till 
brottsutsatta och till våldsutövare. Förvaltningen bedömer att det är 
viktigt att fortsätta utveckla det arbete som redan pågår. Vidare 
bedömer förvaltningen att det finns fungerande samverkansformer 
och upparbetade samarbetsrutiner mellan verksamheter inom staden 
samt med Region Stockholm och Polisregion Stockholm och kan 
därför inte se behov av en haverikommission.

Förslag till beslut
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Lars Rottem 
Krangnes (C), Fredrik Elisson (MP), Anders Göransson 
m.fl. (S), Elis Wibacke m.fl. (V) ställde sig bakom förvaltningens 
förslag.
 
Ulf Wester (SD) lade ett eget förslag till beslut och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det.

Beslutsgång
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
beslutat enligt förvaltningens förslag.

Reservation
Ulf Wester (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag.
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1. Att föreslå kommunstyrelsen att bifalla motionen från 
Feministiskt initiativ

 
Därutöver vill vi anföra följande: 
Sverigedemokraterna delar motionärernas oro i denna fråga och vi 
ser mycket allvarligt på att mäns mord på kvinnor ökar. De insatser 
som förvaltningen beskriver i sitt tjänsteutlåtande har bevisligen 
inte varit tillräckliga och det är uppenbart att Stockholms stad 
behöver ta ett större ansvar i denna fråga. Vår uppfattning är att en 
kommunal haverikommission vore ett gynnsamt verktyg för att se 
var i samhällsinsatserna det brister.  
 
Sverigedemokraterna föreslår mot bakgrund av detta att 
Feministiskt initiativs motion ska bifallas. 
 
 
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/813-2 Tjänsteutlåtande Haverikommission 

gällande mäns våld mot kvinnor
 SÖD 2019/813-1.1 Följebrev Motion om inför en 

haverikommission gällande mäns våld mot kvinnor, KS 
2019/655 (2/2)
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§ 29
Övergripande samverkansöverenskommelse mellan 
Stockholms stad och Polisregion Stockholm 
Svar på remiss från kommunstyrelsen Dnr KS 2019/656
SÖD 2019/928

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsledningskontoret har tillsammans med Polisregion Stockholm 
tagit fram en övergripande samverkansöverenskommelse mellan 
Stockholms stad och Polisregion Stockholm. Tidigare 
samverkansavtal för år 2015-2019 mellan Stockholms stad och 
Polisregion Stockholm löpte ut i maj 2019.

Målet med samverkansöverenskommelsen är att stockholmarnas 
trygghet ska öka och att den faktiska brottsligheten ska minska.

Förvaltningen ser positivt på överenskommelsen mellan Stockholms 
stad och Polisregion Stockholm. Förvaltningens uppfattning är att 
överenskommelsen tydliggör och delar upp ansvaret mellan staden 
och polisen.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förslaget.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/928-2 Tjänsteutlåtande Övergripande 

samverkansöverenskommelse mellan Stockholms stad och 
Polisregion Stockholm

 SÖD 2019/928-1.1 KS 2019/656 Bilaga 1
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§ 30
Yttrande över ansökan om serveringstillstånd restaurang 
TOK, Hornsgatan 41 
Remiss från Tillståndsenheten dnr 9.1.1.-6104-2019
SÖD 2019/1033

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

för restaurang TOK, Hornsgatan 41, måndag till söndagkl 
11.00 till 00.00, för allmänheten, i restaurangen och måndag 
till söndag kl 11.00 till kl 22.00 i uteserveringen.

2. Beslutet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang TOK Hornsgatan 41.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förslaget.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1033-2 Tjänsteutlåtande Yttrande över ansökan 

om serveringstillstånd restaurang TOK, Hornsgatan 41
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§ 31
Yttrande över ansökan om serveringstillstånd restaurang 
Trattoria Grazie, Hammarby allé 26 
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1.-7028/2019
SÖD 2019/1203

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden avstyrker ansökan om serveringstillstånd 

för restaurang Trattoria Grazie måndag till söndag kl 10.00 
till kl 01.00, för allmänheten, i restaurangen och måndag till 
söndag kl 10.00 till kl 22.00 i uteserveringen.

2. Stadsdelsnämnden tillstyrker serveringstillstånd för 
restaurang Trattoria Grazie, Hammarby allé 26, måndag till 
söndag kl 11.00 till 01.00, för allmänheten, i restaurangen 
och måndag till söndag kl 11.00 till kl 22.00 i 
uteserveringen.

3. Beslutet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Trattoria Grazie, Hammarby allé 
26.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förslaget.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1203-2 Tjänsteutlåtande Yttrande över ansökan 

om serveringstillstånd Trattoria Grazie, Hammarby allé 26
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§ 32
Anmälan om avslutat ärende efter inspektion på 
Drakenbergs gruppbostad 
Avslutat ärende hos Arbetsmiljöverket 2018/034441
SÖD 2019/899

Beslut 
Södermalms stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 

Arbetsmiljöverket har genomfört en inspektion den 25 september 
2018 gällande hur Drakenbergs gruppbostad förebygger risker för 
ohälsa och olycksfall med särskilt fokus på hot och våldsrisker. 

Den 9 november 2018 mottog förvaltningen ett 
inspektionsmeddelande från Arbetsmiljöverket som beskriver 
brister och krav i arbetsmiljön. Dessa brister gällde rutiner vid 
undersökning och riskbedömning av hot och våldssituationer på 
individnivå och på arbetsstället. 

Drakenbergs gruppbostad beskrev i svaret till Arbetsmiljöverket hur 
de arbetar systematiskt med att undersöka och riskbedöma hot och 
våld samt förebygga ohälsa och olycksfall. I svaret bifogades 
förvaltningens rutin vid våld och hot om våld samt Drakenberg 
gruppbostads rutin för det systematiska arbetsmiljöarbetet. 
Dessutom bifogades handlingsplaner med åtgärder och instruktioner 
både på individ- och arbetsplatsnivå. 

Arbetsmiljöverket meddelar den 23 maj 2019 att förvaltningen 
uppfyller kraven och avslutar ärendet.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/899-2 Anmälan SDN 2019-08-29 Anmälan av 

Arbetsmiljöverket har avslutat ärendet efter inspektion på 
Drakensberg gruppbostad, sociala avdelningen

Sida 45 (52)



Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 9/2019

2019-08-29

§ 33
Förskoleundersökningen år 2019 
SÖD 2019/952

Beslut 
Södermalms stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Stockholms stad genomför årligen en undersökning i stadens 
förskolor och familjedaghem/pedagogisk omsorg. Vårdnadshavare 
ombeds att fylla i en enkät och på så sätt bedöma kvaliteten i 
verksamheten. Syftet med undersökningen är att utveckla den 
pedagogiska kvaliteten. Resultaten används även för att underlätta 
valet av förskola för vårdnadshavare i Stockholms stad genom att 
resultatet publiceras på stockholm.se. 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/952-1 Anmälan SDN 2019 

Förskoleundersökningen år 2019
 SÖD 2019/952-1.1 Södermalm kommunala - Föräldrar 

Förskola
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§ 34
Anmälan till stadsdelsnämnden om lex Sarah avseende 
verksamheter i egen regi 
Beslut fattade enligt delegation från Södermalms 
stadsdelsnämnd
SÖD 2019/610

Beslut 
Södermalms stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/610-9 Anmälan om lex Sarah avseende 

verksamheter i egen regi
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§ 35
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens 
pensionärsråd 
SÖD 2019/853

Beslut 
Södermalms stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna.

Beslut
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/853-5 Protokoll nr 7 från pensionärsrådet
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§ 36
Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshindersfrågor 
SÖD 2019/854

Beslut 
Södermalms stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna.

Beslut
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/854-5 Protokoll nr 7 Rådet för 

funktionshinderfrågor
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§ 37
Anmälan av ungdomsrådets protokoll 
SÖD 2019/855

Protokoll saknas.
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§ 38
Övriga frågor 
 
Skrivelse 
Anders Göransson m.fl. (S) och Elis Wibacke m.fl. (V) lade en 
skrivelse om att bjuda in Södermalms gymnasieskolor att vara med 
och utveckla den lokala demokratin. 
 
 

Beslut 
Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen.

 
Bjud in Södermalms gymnasieskolor att vara med och utveckla 
den lokala demokratin! 
Skrivelse från Anders Göransson m.fl. (S) och Elis Wibacke m.fl. 
(V)
 
Vi vill uppdra åt förvaltningen att undersöka möjligheten att 
genomföra en riktad informationsinsats mot Södermalms 
gymnasieskolor i syfte att 
 
få eleverna att skriva medborgarförslag till nämnden
 
rekrytera nya medlemmar till stadsdelens ungdomsråd.

Stadsdelsnämnden har bl.a. till uppgift att stärka den lokala 
demokratin och delaktigheten i respektive stadsdelsområde. En 
metod för att nå detta är medborgarförslag. En annan är olika typer 
av råd: ungdomsråd, råd för funktionshinderfrågor och 
pensionärsråd.   
 
Under den föregående mandatperioden fördubblades antalet 
inkomna medborgarförslag från cirka 30 till 60. Antalet bifallna 
ökade från 4 till 12 per år. En fantastisk utveckling som hela 
nämnden bejakade och som lokaltidningarna beskrev som ”Förslag 
från folket blir verklighet”[i] och ”Drömmar blir sanna”[ii].  

Till den här nämnden har vi fått in flera medborgarförslag från 
Ekens skola. Detta som ett resultat av ett möte på skolan där flera av 
nämndens ledamöter deltog. Det är mycket glädjande då nämnden 
ofta haft svårt att nå och fånga upp ungas engagemang. När sedan 
förvaltningen flaggar för att ungdomsrådets verksamhet går på 
sparlåga så ser vi möjligheten att slå två flugor i en smäll. 

Det finns 21 gymnasieskolor på Södermalm. Genom att uppdra åt 
förvaltningen att kontakta skolledningar och elevråd utifrån 
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ovanstående resonemang är vi övertygade om att vi både kan stärka 
lokal demokrati och delaktighet. 
 
  

[i] Mitt i Södermalm 170606
[ii] Södermalmsnytt 171214
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